

OUR FAVOURITE LOCAL PLACES



VINEYARDS



CHÂTEAU DE CLARIBÈS

www.claribes.com

Located on the slopes of Côtes de Bordeaux, the vineyards and wines are certified organic, the production methods are environmentally friendly and the owners Helen and Nick warmly welcome visitors throughout the year for tours and tastings.



CHÂTEAU CARBONNEAU

www.chateau-carbonneau.com

An impressive chateau near Gensac, that's owned by Wilfred and Jacquie. Their café, the Glass House, is open most days for lunch, afternoon tea/coffee and dinner. And of course, you can taste and buy their wines. Bookings are essential in the summer.



CHÂTEAU PRÉ LA LANDE

www.prelalande.com

Château Pré la Lande is owned by Michel and Angie. Their wines are biodynamic and vegan and their Terracotta cuvée is matured in traditional amphoras pots. A must see if you visit!



CHÂTEAU DE MONBAZILLAC

www.chateau-monbazillac.com

If you're a fan of sweet wines, then a visit to the Château de Monbazillac estate near Bergerac is a must!

RESTAURANTS



TEL. 06 19 65 21 80
RÉSERVATIONS

www.aufildeleau-33.fr/

One of the best restaurants in Sainte Foy. Located on the banks of the Dordogne with great views of Sainte Foy along with excellent food and service. Set menu available or choose from their tapas style menu. Open for lunch and dinner. Bookings are essential especially in the summer months.

Restaurant Côté Bastide

4 rue de l'abattoir
Téléphone : 05.57.46.14.02
<https://www.cote-bastide.org/>

Located in Sainte Foy, owners Laurence "Chef de Cuisine" and Cédric "Sommelier" two former students of the Lycée Hôtelier de Gascogne in Talence offer superb dishes using local seasonal products . Set menu available and bookings are essential. BIB Gourmand 2023 Michelin Guide



66BIS AVENUE DE LA DORDOGNE
TEL 05.40.20.16.52
www.aufourdelarive.fr/

Located on the banks of the Dordogne, Au Four de la Rive serves up great french food with a contemporary twist. The vibe is relaxed, the food is delicious and the location on the banks of the Dordogne is superb.



1 PLACE DU PONT, PESSAC-SUR-DORDOGNE
TEL 05 57 47 41 04
[HTTPS://WWW.FACEBOOK.COM/LEGNSAKE.RESTAURANT/](https://www.facebook.com/LEGNSAKE.RESTAURANT/)

The latest addition to our restaurant scene, Le Pessaqui is located on the banks of the Dordogne river and run by Gaultier (French) and Jenny (Irish). Choose a bottle of wine from their wine rack and enjoy a glass on the fabulous outdoor terrace.

ACTIVITIES



CANOË KAYAK PORT STE FOY
Allée Paul Ducou, Port-Sainte-Foy-et-Ponchapt, TEL 05 53 24 86 12

<https://www.facebook.com/canoekayakportstefoy>

How about kayaking on the Dordogne river? We have a local Canoe and Kayak club located in Port Ste Foy. See their facebook page for details and to make a booking.



COMPOSTELLA ROUTE

<https://www.tourisme-dordogne-paysfoyen.com/en/i-discover/stage-of-the-path-of-Compostela/>

The Old Presbytery is located on the Vezelay route of the Compostela. Explore on foot or use one of our electric bikes.



SAINTE-FOY-LA-GRANDE SATURDAY MARKET.

[HTTPS://WWW.TOURISME-DORDOGNE-PAYSFOYEN.COM/LE-DECOUVRE/LE-MARCHE-DE-SAINTE-FOY-LA-GRANDE/?FBCLID=IWAR1SSEATIBY_CDDTQAT-7TSOODOT-LE7XOXNKJXRKKAELXWBY--PB08S](https://www.tourisme-dordogne-paysfoyen.com/le-decouvre/le-marche-de-sainte-foy-la-grande/?fbclid=IwAR1SSEATIBY_CDDTQAT-7TSOODOT-LE7XOXNKJXRKKAELXWBY--PB08S)

We are lucky to have two markets in Sainte-foy-laGrande. Every Saturday morning, the Sainte-Foy-la-Grande market takes place, voted one of the 100 most beautiful markets in France in 2014, and in 2021 it was voted the most beautiful market in Gironde!



SAINTE-FOY-LA-GRANDE NIGHT MAREKT

Every Thursday evening during the summer starting 7 July, there's the Sainte-Foy night market. With food stalls and music, it's a definite must for a slice of French country life.



THE MOUNTAIN BIKE HIRE COMPANY

www.themountainbikehirecompany.co.uk

A family run local bike hire business that offers a range of bikes : Mountain, Hybrid, City and American Cruiser style bikes. They will deliver bikes to the Old Presbytery.

NOS ENDROITS LOCAUX PRÉFÉRÉS



VIGNOBLES



CHÂTEAU DE CLARIBÈS

www.claribes.com

Situés sur les coteaux des Côtes de Bordeaux, les vignobles et les vins sont certifiés biologiques, les méthodes de production sont respectueuses de l'environnement et les propriétaires Helen et Nick accueillent chaleureusement les visiteurs tout au long de l'année pour des visites et des dégustations.



CHÂTEAU CARBONNEAU

www.chateau-carbonneau.com

Un château impressionnant près de Gensac, qui appartient à Wilfred et Jacquie. Leur café, le Glass House, est ouvert presque tous les jours pour le déjeuner, le thé / café de l'après-midi et le dîner. Et bien sûr, vous pouvez déguster et acheter leurs vins. Les réservations sont indispensables en été.



CHÂTEAU PRÉ LA LANDE

www.prelalande.com

Château Pré la Lande est la propriété de Michel et Angie. Leurs vins sont biodynamiques et végétaliens et leur cuvée en terre cuite est élevée dans des pots d'amphores traditionnels. A voir absolument si vous visitez.



CHÂTEAU DE MONBAZILLAC

www.chateau-monbazillac.com

Si vous aimez les vins liquoreux, alors une visite au domaine du Château de Monbazillac près de Bergerac est un must!

RESTAURANT



TEL. 06 19 65 21 80
RÉSERVATIONS

www.aufildeleau-33.fr/

L'un des meilleurs restaurants de Sainte Foy. Au fil de l'eau est situé sur les rives de la Dordogne avec une vue imprenable sur Sainte Foy. La nourriture et le service y sont excellents. Vous pouvez commander au menu ou à la carte façon tapas. Ouvert pour le déjeuner et le dîner. Il est essentiel de réserver, surtout pendant les mois d'été.

Restaurant Côté Bastide

4 rue de l'abattoir

Téléphone : 05.57.46.14.02

<https://www.cote-bastide.org/>

Situé à Saite Foy, Laurence " Cheffe de Cuisine et Cédric " Sommelier « deux anciens élèves du Lycée Hôtelier de Gascogne à Talence, offrir de superbes plats en utilisant des produits locaux de saison . Définir menu disponible et les réservations sont essentielles. BIB Gourmand 2023 Michelin Guide



66BIS AVENUE DE LA DORDOGNE TEL
05.40.20.16.52

www.aufourdelarive.fr/

Situé sur les rives de la Dordogne, Au Four de la Rive propose une remarquable cuisine française avec une touche contemporaine. L'ambiance est détendue, la nourriture est délicieuse et l'emplacement sur les rives de la Dordogne est superbe.



1 PLACE DU PONT, PESSAC-SUR-DORDOGNE
TEL 05 57 47 41 04

[HTTPS://WWW.FACEBOOK.COM/LEGENSAKE.
RESTAURANT/](https://www.facebook.com/legensake.restaurant/)

Dernier-né de notre scène gastronomique, Le Pessaqui est situé sur la Dordogne et géré par Gaultier (français) et Jenny (irlandais). Choisissez une bouteille de vin dans leur casier à vin et profitez d'un verre sur la fabuleuse terrasse extérieure.

ACTIVITÉS



CANOË KAYAK PORT STE FOY

Allée Paul Ducou, Port-Sainte-Foy-et-Ponchapt, TEL 05 53 24 86 12

<https://www.facebook.com/canoekayakportstefoy>

Que diriez-vous de faire du kayak sur la Dordogne ? Vous trouverez un service de location de canoës-kayaks à Port Ste Foy. Consultez leur page Facebook pour plus de détails et effectuer une réservation.



CHEMIN DE COMPOSTELLE

<https://www.tourisme-dordogne-paysfoyen.com/je-decouvre/etape-du-chemin-de-compostelle/>

The Old Presbytery est situé sur le chemin de Vézelay de Compostelle. Explorez à pied ou utilisez l'un de nos vélos électriques.



SAINTE-FOY-LA-GRANDE MARCHÉ DU SAMEDI.

[HTTPS://WWW.TOURISME-DORDOGNE-PAYSFOYEN.COM/JE-DECOUVRE/LE-MARCHE-DE-SAINTE-FOY-LA-GRANDE/?FBCLID=IWARIS5EATIBY_CDDTQAT-7TS00DOT-LE7K0XNKILXRRKKAELXKW6Y-PBORS](https://www.tourisme-dordogne-paysfoyen.com/je-decouvre/le-marche-de-sainte-foy-la-grande/?fbclid=Iwari1s5EAtIBY_CDDTQAT-7TS00DOT-LE7K0XNKILXRRKKAELXKW6Y-PBORS)

Nous avons la chance d'avoir deux marchés à Sainte-foy-la-Grande. Élu l'un des 100 plus beaux marchés de France en 2014 et en 2021, il a lieu tous les samedis matins. Il a également été élu plus beau marché de Gironde !



SAINTE-FOY-LA-GRANDE MARCHÉ NOCTURNE

À partir du 7 juillet, tous les jeudis soirs, a lieu le marché nocturne de Sainte-Foy. Il propose des stands de nourriture et de la musique, c'est un incontournable pour avoir un avant-goût de la vie à la campagne française.



THE MOUNTAIN BIKE HIRE COMPANY

www.themountainbikerecompany.co.uk

Une entreprise familiale de location de vélos locaux qui propose une large gamme de vélos : vélos de montagne, hybrides, de ville et de style American Cruiser. Ils livreront les vélos à The Old Presbytery.